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§ 1  
Sammanträdets öppnande 

Inledningsvis informerar Karin Schmekel om att rektor inte kan delta vid dagens samman-
träde. Prorektor, som vid behov ersätter rektor, kan inte delta från start utan ansluter lite 
senare. Fram till dess prorektor ansluter har vicerektor Robert Harris utsetts att inlednings-
vis vara ordförande vid dagens sammanträde (rektorsbeslut, dnr 1-473/2025).  

Därefter öppnar Robert Harris dagens sammanträde och hälsar alla välkomna. 
 

§ 2  
Justering av dagens protokoll 

Ewa Ehrenborg utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 
 

§ 3  
Godkännande av föredragningslistan 

Ewa Ehrenborg och Karin Schmekel föreslår vardera en övrig fråga, varmed föredragnings-
listan godkänns.  
 

§ 4  
Anmälan av    

a) Protokoll från sammanträde i fakultetsnämnden, FN, 2025-03-05 
b) Protokoll från sammanträde i kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad 

nivå, KU, 2025-03-06 
c) Protokoll från sammanträde i kommittén för utbildning på forskarnivå, KFU, 2025-03-07 
d) Protokoll från sammanträde i kommittén för forskning, KF, 2025-03-06 
e) KI:s yttrande över utredning om ny lag om forskningsetiska krav på och etikprövning av 

forskning som avser människor, dnr 1-1065/2024 
f) KI:s aktivitetsplan för internationalisering 2025–2026, dnr 1-44/2025 
g) Rektors beslut om (revidering av) anvisningar till anställningsordningen för lärare vid KI, 

dnr 1-316/2025 
h) Rektors beslut om ordförande resp vice ordförande i docenturnämnden, dnr 1-310/2025 
i) Rektors beslut om uppdrag avseende KI:s positionering i forskningspropositionens 

satsningar, dnr 1-344/2025 
j) Länk till strategi för infrastrukturnämndens arbete 2025–2028 
k) Länk  till information om samverkan med Region Stockholm inkl sammanträdesprotokoll 

från ledningsgruppen KI-Region Stockholm, forskningsrådet och utbildningsrådet 
l) Länk  till samlingssida med svar från KI på remisser 

m) Fakultetsnämndens mkt preliminära ”ärendelista” 2025 (internt arbetsmaterial, 
uppdateras fortlöpande) 
 

Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://nyheter.ki.se/ny-strategi-for-infrastrukturnamndens-arbete-2025-2028
https://ki.se/samverkan/samverkansorganisation-ki-region-stockholm
https://ki.se/om-ki/organisation-och-ledning/konsistorium/ki-som-remissinstans
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§ 5  
Planering av utlysning av biträdande lektorer 2025 samordnad med 
Vetenskapsrådets utlysning 2025/2026 (dnr 1-443/2025) 

Karin Schmekel refererar till den forskningspolitiska propositionen. Vetenskapsrådet (VR) 
väntas få i uppdrag att göra en utlysning av biträdande lektorer. Även om utlysningen ännu 
inte är klar väntas lärosätena få nominera kandidater och svara för en medfinansiering. 
Lärosätets utfall kommer att påverka dess anslag för forskning och utbildning på forskar-
nivå. 

Marie Sandström-Akram sätter VR:s utlysning i relation till KI:s rekryterings- och konsolide-
ringsprogram för juniora forskare. Fakultetsnämnden föreslås tillsätta en utredning. Det finns 
skäl till samordning bland annat ur ett ekonomiskt perspektiv eftersom fakultetsnämnden 
kan behöva komma att behöva bidra till KI:s medfinansiering.  

Fakultetsnämnden diskuterar förslaget till utredning. Ett önskemål framförs att om möjligt 
inte avsluta KI:s satsning på konsolideringsbidrag. Nämnden konstaterar att olika möjligheter 
behöver belysas i utredningen. 

Fakultetsnämnden beslutar  

att  uppdra till Sten Linnarsson, Marie Arsenian-Henriksson, Jesper Lagergren, Marie 
Sandström Akram och Karin Schmekel att utarbeta förslag till KI-intern process med 
anledning av Vetenskapsrådets kommande utlysning av medel för biträdande lektorer, 
samt  

att  uppdraget ska redovisas vid fakultetsnämndens sammanträde den 13 maj 2025.  

Utredningen ska innefatta förslag till en rekryterings- och beredningsprocess inklusive för-
slag till finansiering, och ska beredas med controller. En utgångspunkt är att de resurser 
fakultetsnämnden vanligtvis avsätter för rekryterings- och konsolideringsprogrammet för 
juniora forskare kommer att kunna utgöra hela eller en del av KI:s medfinansiering. Gruppen 
ska ta hänsyn till konsekvenserna av förslaget vad gäller konsolideringsbidrag etc. Konkret 
kan det innebära att 2025 års utlysning av "karriärtrappan" ersätts av de biträdande lektorat 
som utlyses av Vetenskapsrådet. Förslaget ska gälla 2025–2026 men ska också innehålla 
en preliminär analys av hur ett långsiktigt hållbart och framgångsrikt rekryteringsprogram 
kan se ut från och med 2026–2027. 

 

§ 6  
Skapa berikande samband mellan miljöer med stark utbildningsanknytning och 
miljöer med stark forskningsanknytning (dnr 1-85/2025) 

Inledningsvis återknyter Lena Atterwall till diskussionen vid föregående sammanträde och 
informerar om hur de synpunkter och förslag som då framfördes har tagits omhand och 
inarbetats i den avslutande beredningen. Därefter presenterar hon förslaget.  

Utlysningsperioden föreslås till den 15 april – 27 maj 2025. Efter granskning, bedömning och 
sammanställning väntas ett förslag till beslut om tilldelning/avslag föreligga inför fakultets-
nämndens sammanträde den 16 september 2025.  

Fakultetsnämnden diskuterar förslaget till utlysning, inbegripet vicerektorernas uppdrag. 

Fakultetsnämnden beslutar  

att  utlysa medel för maximalt 10 doktorandplatser (75 procents delfinansiering från 
fakultetsnämnden under fyra år),  
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att  utlysa forskningsmedel till maximalt 8 disputerade adjunkter eller assisterande lektorer 
om 500 tkr/individ och år under tre år,  

att  delegera till de tre vicerektorerna att utse vardera tre personer till en bedömargrupp, 
vilken därvid består av nio personer, vicerektorerna ska vidare utse en av de nio till 
bedömargruppens ordförande,  

att  uppdra till de tre vicerektorerna att, baserat på bedömargruppens förslag, gemensamt 
bereda och föreslå fakultetsnämnden hur många ansökningar som ska beviljas,  

att  i övrigt fastställa beredningsordning, villkor och tidplan för utlysningen, samt  

att  förklara beslutet omedelbart justerat. 

 

 
 

§ 7  
Budgetramar för statsanslagen och fakultetsnämndens fördelade medel med 
strategiska satsningar på lång sikt 

Outi Sjölund och Bengt Karlsson återknyter till föregående sammanträde. Då fördes en 
diskussion kring behovet av en helhetsbild av beslutsnivåerna för avsättningar av respektive 
statsanslag, en påminnelse om fakultetsnämndens fördelade medel samt en översikt över 
hur myndighetskapitalet fördelar sig på olika organisatoriska nivåer. Outi och Bengt 
presenterar nu efterfrågad information, även hur myndighetskapitalet fördelar sig mellan de 
tre institutionsgrupperna. Diskussion följer.  

Inför ett senare sammanträde önskas information om hur de centrala indirekta kostnaderna 
(indi) finansieras och fördelas.  

Vidare önskas mer information om hur KI:s hyror finansieras. Det kan gärna ingå in en 
kommande lägesrapport om pågående utredning om internhyrorna. 

Avslutningsvis rekapitulerar Outi och Bengt tidplanen för årets budgetarbete inför 2026. 
 

§ 8  
Aktuell information från studentkårerna 

Studentrepresentanterna informerar från Medicinska Föreningen respektive Odontologiska 
Föreningen. 
 
 

§ 9  
Karolinska Institutets medverkan i gemensamt masterprogram inom 
NeurotechEU (dnr 1-436/2025) 
Åsa Nandorf informerar om bakgrunden. Karolinska Institutet ingår i Europauniversitetet The 
European University of Brain and Technology (NeurotechEU). KI:s styrgrupp för samarbetet 
stödjer ett deltagande i ett gemensamt masterprogram inom neuroteknologi. Innan beslut 
om KI:s medverkan kan fattas behöver möjligheter och förutsättningar utredas.  

Fakultetsnämnden beslutar  

att  uppdra till kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad nivå att genomföra 
nödvändig utredning för KI:s medverkan i det gemensamma masterprogrammet inom 
NeurotechEU-samarbetet, samt  

att  justera beslutet omedelbart. 
 
 

 

 



 

 

Fakultetsnämnden 

Protokoll  Datum 
Sammanträde 2025-04-07 

5 (6) 

 

§ 10  
Aktuell information från ordförande och övriga ledamöter samt i aktuella 
pressfrågor 

Martin Bergö informerar i aktuella lednings- och pressfrågor. Han nämner bland annat att 
Vetenskapsrådet har publicerat sin rapport "Quality and impact of research in basic 
medicine in Sweden", där vetenskaplig kvalitet och genomslag i samhället av medicinsk 
forskning vid sju universitet utvärderas. KI är ledande bland svenska lärosäten.  

Robert Harris informerar från de tre vicerektorernas gemensamma öppna dialogmöte i 
Solna. Nästa dialogmöte äger rum I Flemingsberg. 
 
 

 

§ 11  
Idé till forskarskola i Molecular Life Sciences, vid Biomedicum  

Robert Harris informerar om att ett förslag till forskarskola i Molecular Life Sciences vid 
Biomedicum har inkommit från berörda prefekter. Inför en diskussion i fakultetsnämnden 
har kommittén för utbildning på forskarnivå (KFU) ombetts och givits möjlighet att ge 
kommentarer på förslaget. Sten Linnarsson, som översänt förslaget till fakultetsnämnden, 
konstaterar att förslaget uttrycker ett starkt önskemål från berörda prefekter och föreslår 
fortsatt diskussion. Inför dagens diskussion presenterar Robert en omvärldsanalys och KI:s 
forskarutbildning i ett historiskt perspektiv. Han förklarar gällande regelverk inbegripet UKÄ:s 
tillsynsarbete och skärpningen över tid. 

Robert konstaterar att ett i grunden liknande förslag presenterades för KFU redan 2019 av 
företrädare för berörda institutioner. Då konstaterade KFU att delar av förslaget är proble-
matiska utifrån regel- och kvalitetsperspektiv, bland annat avseende att den individuella 
studieplanen initialt skulle sakna forskningsprojekt och att studierektor tillfälligt skulle utses 
till handledare. Förslaget skulle vidare innebära att KFU;s budget för KID minskar och att 
modellen för doktorandfinansieringsprogrammen som helhet skulle behöva ses över. 
Sammanfattningsvis ställde sig KFU inte bakom förslaget.  

Robert informerar om att KFU kvarstår i sin tidigare bedömning att inte tillstyrka förslaget. 
Han delar också ut ett underlag med en genomgång av olika aspekter av förslaget utifrån 
befintligt regelverk och rutiner. Samtidigt finns idéer i förslaget som kan gå att utveckla. 
Diskussionen om hur man kan effektiversera administrativa rutiner på institutionerna inom 
forskarutbildning kan gärna fortsätta.  

Fakultetsnämnden diskuterar för- och nackdelar med förslaget. Bland annat framförs 
invändningar mot att geografiskt avgränsa en forskarskola till en byggnad. Nishi Dave 
informerar om att doktorandsektionen inom Medicinska Föreningen sammanfattningsvis 
inte stödjer förslaget.  

Avslutningsvis konstaterar Martin Bergö att det i nuläget inte finns stöd för förslaget. Men 
han framför ett tack till aktuella prefekter och tillägger att nya idéer alltid är välkomna. 
Diskussionen kan gärna fortsätta. Sten Linnarsson ombes att kommunicera nämndens 
ställningstagande till prefekterna.  

 

 

 

 



 

 

Fakultetsnämnden 

Protokoll  Datum 
Sammanträde 2025-04-07 

6 (6) 

§ 12  
Avstämning från pågående översyn av prestationsbaserad fördelningsmodell 
för statsanslaget  

Inledningsvis informerar Martin Bergö om bakgrunden. och uppdraget till fakultetsnämnden 
från rektor (dnr 1-940/2024) att genomföra översynen. Resultaten från översynen och 
eventuellt förslag till ny modell ska presenteras för rektor senast i juni 2025. Vid 
sammanträdet den 18 december 2024 utsåg nämnden en arbetsgrupp. Vid dagens 
sammanträde sker en första avstämning. Input från nämnden är viktig för det fortsatta 
arbetet. 

Därefter presenterar Martin ett preliminärt förslag till målbild för den prestationsbaserade 
resursfördelningsmodellen och hur ingående parametrar skulle kunna förändras. Diskussion 
följer. 

 
 

§ 13 (Övrig fråga) 
Ewa Ehrenborg informerar om att samtliga lärosäten i Universitetskanslersämbetets (UKÄ) 
nyligen genomförda utvärdering av utbildningen som leder till biomedicinsk analytiker-
examen får det samlade omdömet ifrågasatt kvalitet. När det gäller KI är det dokumentation 
enligt relevanta författningar som inte anses vara uppfylld. Men UKÄ:s bedömargrupp 
konstaterar samtidigt att lärarna generellt har en hög vetenskaplig kompetens, vilket ger 
goda förutsättningar för en stark anknytning till aktuell forskning. Ewa informerar om arbetet 
med anledning av utvärderingen. Diskussion följer. 

 

 

§ 14 (Övrig fråga) 
Karin Dahlman-Wright och Anna Martling informerar om pågående diskussion mellan KI och 
externa parter kring en möjlig samlad satsning på strålningsvetenskap och FoUUI-infra-
struktur, sprunget ur behovet av förbättrad behandling och radioterapi inom Life science 
och olika satsningar under senare år. Det kan finnas möjlighet till resurser inom ramen för 
den forskningspolitiska propositionens satsningar. I diskussionen framförs intresse för en 
samlad satsning. 

 
Martin Bergö tackar för och avslutar dagens sammanträde. 

 

 

Vid protokollet 

Magnus Ericson 

 

Justeras (§§ 1-5, 7, 9-10) Justeras (§§ 6, 8, 11-14)   Justeras    

Robert Harris   Martin Bergö   Ewa Ehrenborg 
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